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for 

Alver kommunestyre

Møtedato: 22.06.2023
Møtestad: Helsehuset, møterom Nordhordland
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Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Sara Hamre Sekkingstad SP Ordførar
Jostein Hellestveit SP Medlem
Liv Hopland van der Kooij SP Medlem
Sølvi Gripsgård Knudsen SP Medlem
Vigdis Villanger SP Medlem
Laila Bjørge SP Medlem
Nina Bognøy AP Varaordførar
Jostein Borlaug AP Medlem
Anne Grete Eide AP Medlem
Kirsti Gjetle Floen AP Medlem
Tormod Skurtveit AP Medlem
Astrid Aarhus Byrknes KRF gjekk under handsaming 

av sak 83/23
Medlem

Stian Lavik KRF Medlem
Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem
Asle Hetlebakke KRF Medlem
Jogeir Romarheim KRF Medlem
Anne Karin Angelskår Eknes KRF Medlem
Olav Myhr KRF Medlem
Nils Marton Aadland H Medlem
Christel Villanger Håland H Medlem
Kenneth Taule Murberg H gjekk under handsaming 

av sak 80/23
Medlem

Ingrid Fjeldsbø H Medlem
Henning Fyllingsnes H tom sak 83/23 Medlem
Terje Sletten-Hansen UAVH Medlem
Yngve Walaker FRP Medlem
Thore Helland SP Medlem
Maria Færø UAVH gjekk under hands.av 

sak 79/23
Medlem

Hege Nygård Dale UAVH Medlem
Heine Fyllingsnes H Medlem
Harald Breivik UAVH Medlem
Ståle Hopland UAVH Medlem
Nina Stabell Øvreås FRP Medlem
Øyvind Bratshaug H Medlem



Roy Bø H Medlem
Anna Ulrika Nordlund SV Settemedlem
Leif Johnsen MDG Medlem
Maya Greve MDG gjekk under 

handsaming av sak 80/23
Medlem

Sveinung Toft V Medlem
 
 

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle
Jon Askeland SP Medlem
May-Irene Wergeland SP Medlem
Øyvind Oddekalv AP Medlem
Ståle Juvik Hauge AP Medlem
Mabel Johansen H Medlem
Morten Klementsen UAVH Medlem
Ole-Chistian Dale UAVH Settemedlem
Torbjørn Taranger SV Medlem
Alexander Helle R Medlem

 
Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem
May Britt Vågenes Gjerde SP Jon Askeland
Leif Gunnar Taule SP May-Irene Wergeland
Astrid Namtvedt Sylta AP Ståle Juvik Hauge
Pål Inge Fosse Hopland AP Øyvind Oddekalv
Astrid Rongevær AP Tormod Skurtveit
Helge Haugland KRF Astrid Byrknes
Sean Røskeland           
Sterinar Erstad

H
H

Mabel Johansen
Henneth T.Murberg

Eli Bjørklid R Alexander Helle
Aasmund Karlsen UAVH Morten Klementsen
Kjell Ove Larsen UAVH Ole-Chistian Dale
Marie Morken SV Torbjørn Taranger

 
Følgjande frå administrasjonen møtte:
Anny Bastesen-kommunalsjef, Arne Eikefet-prosjektleiar, Arne Helgesen-avd.leiar, Hogne 
Haugsdal-kommunalsjef, Inger Marie Jordal-tenesteleiar, Janne Sund-kommunalsjef, Kristin 
Moe-kommunalsjef, Kristin Nåmdal-tenesteleiar, Martin W. Kulild-ass.kommunedirektør, Siril 
Therese Sylta-tenesteleiar, Tove-Mette Arnø Fyllingen-sekretær, Ørjan Raknes Forthun-
kommunedirektør
  

Sakliste

Saknr Tittel
      
069/23 Godkjenning av  innkalling og saksliste

070/23 Godkjenning av møteprotokoll

071/23 Melding frå kontrollutvalet

072/23 Val av revisor

073/23 Kontrollutvalet sak 62/22 - Forvaltningsrevisjon av beredskap og kommunen si 
covid-19-handtering

074/23 2 gongs handsaming - Detaljreguleringsplan for Galteråsen næringsområde, 
gbnr. 137/832 mfl. PlanID 46312021002



075/23 2 gongs handsaming - Områdereguleringsplan for Langelandskogen. PlanID 
125620170004

076/23 Klage på endra reguleringsplan for fv. 57 med gang og sykkelveg Lindås tettstad 
- Mongstad

077/23 Detaljregulering for Åtun- 2. gongs handsaming

078/23 Bøvågen -Marøy:  Vatn og avløp.  Auke i omfang og kostnader.

079/23 KNARA- Hovudreinseanlegg ved Hagelsundet.

080/23 Prosjektforslag - nybygg eller ombygging brannstasjon Manger

081/23 Tilrettelegging Rossland skule

082/23 Rehabilitering tak kommunale bustader

083/23 Prosjekt dekkdeponi Hjelmås

084/23 Reglement for investeringsprosjekt - revisjon

085/23 Vedtak av grenseverdiar for risiko- og sårbarheitsanalyse

086/23 Mogeleg sal av kommunalt areal frå gnr.188 bnr.444 til gnr.188 bnr. 45

087/23 Vedtak av kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv for Alver kommune

088/23 Høyringssvar Alver kommune - utkast til endringar i kulturlova

089/23 Temaplan for friluftslivets ferdselsårer 2022-26, ro- og padledel

090/23 Vedtak om oppstart av planarbeid og høyring planprogram - Barnehage og 
skulebruksplan for Alver kommune

091/23 Utviding av tal teljetidspunkt barnehage

092/23 Samarbeidsavtale syns- og audiopedagogisk teneste

093/23 Årsmelding Nordhordland kompetanseregion - NKR 2022

094/23 Busetting av flyktningar – justert oppmoding for 2023

095/23 Årsrekneskap 2022 Alver kommune

096/23 Årsmelding 2022 Alver kommune

097/23 1. tertialrapport 2023

098/23 Miljøløftet - Handlingsprogram 2024 - 2027

099/23 Miljøløftet – Årsmelding 2022

100/23 Samarbeidsavtale for IUA region Bergen KOF

101/23 Samarbeidsavtale Industriutvikling Vest 2023-2024

102/23 Handsaming av interpellasjon om kommunen si handsaming av 
kompensasjonsmidlar runde 6 og 7

103/23 Rettet emisjon - Gløde Utvikling AS

104/23 Sommarfullmakt ordførar

105/23 Melding/orientering til kommunestyret 22.06.2023

106/23 Spørsmål/interpellasjonar 22.06.2023

107/23 Eiendomsskatt - Utvidelse fra eiendomsskattelova § 3 bokstav c til § 3 bokstav d



 
069/23: Godkjenning av  innkalling og saksliste
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Innkalling og saksliste vert godkjent.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Ingen merknader, samrøystes.

KO- 069/23 Vedtak:
Innkalling og saksliste er godkjent.

070/23: Godkjenning av møteprotokoll
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Møteprotokollen vert godkjent.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Ingen merknader, samrøystes.

KO- 070/23 Vedtak:
Møteprotokollen er godkjent.

071/23: Melding frå kontrollutvalet
Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak:
Meldinga vert teke til orientering

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Ingen merknader, samrøystes.

KO- 071/23 Vedtak:
Meldinga er teke til orientering

072/23: Val av revisor
Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vel revisjonsselskapet KPMG som revisor for Alver kommune frå 01.01.2024. 

Revisor sitt oppdrag vil gjelda alle oppgåvene som er skildra i kommunelova, kapittel 23 og 24 
med tilhøyrande forskrifter mv. Dette inkluderer både rekneskapsrevisjon, forvaltningsrevisjon 
og eigarskapskontroll.  

Oppdraget vert regulert gjennom ein rammeavtale for 3 + 1 år.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Møtet vart lukka jf.of.lov § 23 3.ledd og kom.lova § 11-5
Kontrollutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

KO- 072/23 Vedtak:
Kommunestyret vel revisjonsselskapet KPMG som revisor for Alver kommune frå 01.01.2024. 

Revisor sitt oppdrag vil gjelda alle oppgåvene som er skildra i kommunelova, kapittel 23 og 24 
med tilhøyrande forskrifter mv. Dette inkluderer både rekneskapsrevisjon, forvaltningsrevisjon 



og eigarskapskontroll.  

Oppdraget vert regulert gjennom ein rammeavtale for 3 + 1 år.

073/23: Kontrollutvalet sak 62/22 - Forvaltningsrevisjon av beredskap og kommunen si covid-
19-handtering
Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak:

1. Kontrollutvalet har handsama prosjektplanen «Forvaltningsrevisjon av beredskap 
mv.» og vedtek den slik den ligg føre frå KPMG, datert 17. oktober 2022.

2. Prosjektplanen svarer ut kommunestyret si bestilling i sak 072/22, samt prioritert punkt 
nummer 4 i plan for forvaltningsrevisjon, slik den er vedteken av kommunestyret i sak 
113/20.

3. Kontrollutvalet ynskjer ferdigstilling og handsaming av prosjektrapporten innan juni 
2023.

4. Kontrollutvalet ber om å få korte statusrapportar i kom ande møte.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Orientering ved Sindre Dueland KPMG.
Det lå feil framlegg frå kontrollutvalet i saka, framlegget skal vera:
1. Kommunestyret har handsama forvaltningsrevisjonsrapporten «Beredskap og pandemi-
handsaming – Alver kommune» datert 7. juni 2023, etter innstilling frå kontrollutvalet. 
2. Kommunestyret sluttar seg til revisor og kontrollutvalet sine sju tilrådingar og ber 
kommunedirektøren om å følgje opp desse: 

1. Alver kommune bør etablere ein plan for gjennomføring av beredskapsøvingar. 
Planen bør mellom anna inkludere moglege beredskapscenario og øving på bortfall 
av digital infrastruktur.

2. Alver kommune bør sette i verk tiltak for å styrkje den digitale tryggleikskulturen. 
Mellom anna bør kommunen vurdere å innføre obligatoriske kurs om informasjonstryggleik 
for dei tilsette og teste tryggleikskulturen gjennom kontrollar som til dømes phising-testar.

 3. Alver kommune bør fastsetje og oppdatere ansvar for ulike tiltak i dei eksisterande 
beredskapsplanane til kommunen. 

4. Alver kommune bør sikre at informasjon som blir sendt ut til tilsette i kriser er aktuell for 
deira arbeidssituasjon og oppgåver. 

5. Alver kommune bør sikre at val om prioriteringar av enkelte tilsettgrupper ovanfor 
andre blir grunngitt og kommunisert godt i organisasjonen. 

6. Alver kommune bør som planlagt tilpasse beredskapen i tråd med erfaringane frå 
pandemihandsaminga. 

7. Alver kommune bør gjennomføre ein revisjon av det etablerte beredskapsplanverket 
på alle nivå.

8. Kommunestyret ber rådmannen om å leggja fram ein skriftleg framdriftsplan for 
korleis og når tilrådingane skal følgast opp for kontrollutvalet med kopi til kommunestyret til 
neste kontrollutvalsmøte.

9. Kommunestyret ber om at kontrollutvalet får ei skriftleg tilbakerapportering om 
oppfølginga av tilrådingane innan utgangen av andre kvartal 2024.

Kontrollutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

KO- 073/23 Vedtak:
1. Kommunestyret har handsama forvaltningsrevisjonsrapporten «Beredskap og pandemi-
handsaming – Alver kommune» datert 7. juni 2023, etter innstilling frå kontrollutvalet. 
2. Kommunestyret sluttar seg til revisor og kontrollutvalet sine sju tilrådingar og ber 
kommunedirektøren om å følgje opp desse: 

1. Alver kommune bør etablere ein plan for gjennomføring av beredskapsøvingar. 
Planen bør mellom anna inkludere moglege beredskapscenario og øving på bortfall av 



digital infrastruktur.
2. Alver kommune bør sette i verk tiltak for å styrkje den digitale tryggleikskulturen. 

Mellom anna bør kommunen vurdere å innføre obligatoriske kurs om informasjonstryggleik 
for dei tilsette og teste tryggleikskulturen gjennom kontrollar som til dømes phising-testar.

 3. Alver kommune bør fastsetje og oppdatere ansvar for ulike tiltak i dei eksisterande 
beredskapsplanane til kommunen. 

4. Alver kommune bør sikre at informasjon som blir sendt ut til tilsette i kriser er aktuell for 
deira arbeidssituasjon og oppgåver. 

5. Alver kommune bør sikre at val om prioriteringar av enkelte tilsettgrupper ovanfor 
andre blir grunngitt og kommunisert godt i organisasjonen. 

6. Alver kommune bør som planlagt tilpasse beredskapen i tråd med erfaringane frå 
pandemihandsaminga. 

7. Alver kommune bør gjennomføre ein revisjon av det etablerte beredskapsplanverket 
på alle nivå.

8. Kommunestyret ber rådmannen om å leggja fram ein skriftleg framdriftsplan for 
korleis og når tilrådingane skal følgast opp for kontrollutvalet med kopi til kommunestyret til 
neste kontrollutvalsmøte.

9. Kommunestyret ber om at kontrollutvalet får ei skriftleg tilbakerapportering om 
oppfølginga av tilrådingane innan utgangen av andre kvartal 2024.

074/23: 2 gongs handsaming - Detaljreguleringsplan for Galteråsen næringsområde, gbnr. 
137/832 mfl. PlanID 46312021002
KOMMUNEDIREKTØREN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK:
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for Galteråsen næringsområde, 
gbnr. 137/832 mfl. PlanID 46312021002, som vist på plankart sist datert 24.5.2023 og med 
føresegner av revisjonsdato 24.5.2023. Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas 
§ 12–12.»

Utval for areal, plan og miljø 07.06.2023:
Handsaming:
Jogeir Romarheim-Krf bad om vurdering om sin habilitet jf forvl. § 6.b. Utvalet erklærte han 
samrøystes som ugild i handsaming av denne saka, og Astrid Aarhus Byrknes-Krf møtte i hans 
stad. 
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

APM- 076/23 innstilling:
Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for Galteråsen næringsområde, 
gbnr. 137/832 mfl. PlanID 46312021002, som vist på plankart sist datert 24.5.2023 og med 
føresegner av revisjonsdato 24.5.2023. Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas 
§ 12–12.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Det var stilt spørsmål om habilitet frå Jogeir Romarheim-KRF grunna slektskap med tiltakshavar 
og Hege N.Dale-uavh.då sønn jobber i firma til tiltakshavar.
Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak om at Jogeir Romarheim er inhabil i saka, Hege 
N.Dale er habil i saka.
Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø vart samrøystes vedteke.

KO- 074/23 Vedtak:
Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for Galteråsen næringsområde, 
gbnr. 137/832 mfl. PlanID 46312021002, som vist på plankart sist datert 24.5.2023 og med 
føresegner av revisjonsdato 24.5.2023. Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas 
§ 12–12.



075/23: 2 gongs handsaming - Områdereguleringsplan for Langelandskogen. PlanID 
125620170004
KOMMUNEDIREKTØREN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK:
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for Langelandskogen, PlanID 
125620170004, som vist på plankart sist datert 8.5.2023 og med føresegner av revisjonsdato 
11.5.2023. Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.».

Utval for areal, plan og miljø 07.06.2023:
Handsaming:
Framlegg frå Sveinung Toft-V:
Utval for areal, plan og miljø sender reguleringsplane attende til administrasjonen med 
følgjande føring:
Arealføremålet med nemning BOP1 (offentleg føremål) vert endra til næringsområde. 
Grunngjevinga er at området er i støysone gul/raud, og difor er mindre eigna til skuleområde.

Fremlegget fekk 3 røyster og fall (Sveinung Toft-V, Vigdis Villanger-Sp, Ståle Hopland-Uavh)

Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 5 røyster (Anne Grete Eide-Ap, Jogeir 
Romarheim-Krf, Jon Vidar Sakseide-Krf, Kenneth Murberg-H, Heine Fyllingsnes-H)

APM- 077/23 innstilling:
Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for Langelandskogen, PlanID 
125620170004, som vist på plankart sist datert 8.5.2023 og med føresegner av revisjonsdato 
11.5.2023. Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Framlegg frå S.Toft-V:
Alver kommunestyre sender reguleringsplanen attende til administrasjonen med følgjande 
føring:
Arealføremålet med nemning BOP1 (offentleg føremål) vert endra til næringsområde. 
Grunngjevinga er at området er i støysone gul/raud, og difor er mindre eigna til skuleområde.

Framlegget fekk 14 røyster og fall (Heine Fyllingsnes-H, Ø.Bratshaug-H, J.Romarheim-KRF, 
L.Bjørge-SP, V.Villanger-SP, A.Nordlund-SV, M.Morken, SV, H.Breivik-uavh., H.Dale-uavh., 
K.O.Larsen-uavh., M.Færø-uavh., S.Hopland-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh. og S.Toft-V)

Framlegg frå L.Taule-SP:
Områdereguleringsplan for Langelandsskogen vert ikkje vedtatt slik den ligg føre. Arealbruken 
i planområdet vert å ta stilling til i samband med Kommuneplanen sin arealdel.
Frekhaug si tettstadutvikling må få ei grundig og samla vurdering i KPA. I denne samanheng 
må det gjerast ei særleg nøye vurdering av kva areal som må avsetjast til offentlege 
utbyggingsføremål for framtidig bruk.
Med bakgrunn i den store bustad- og næringsutbygginga som skal finna stad i Frekhaug, 
Mjåtveit, Dalstø, Holme og Vikebø, må det i arbeidet med KPA også gjerast ei nøye vurdering 
av behovet for areal til oppgradering/utviding av fylkesvegen Fosse - Frekhaug - Mjåtveit - 
Holme.

Framlegget vart vedteke med 24 røyster (Heine Fyllingsnes-H, Ø.Bratshaug-H, L.Johnsen-MDG, 
M.Greve-MDG, E.Bjørklid-R, J.Hellestveit-SP, L.Bjørge-SP, L.Taule-SP, L.H.van der Kooij-SP, 
M.B.Gjerde-SP, S.Sekkingstad-SP, S.Knudsen-SP, T.Helland-SP, V.Villanger-SP, A.Nordlund-SV, 
M.Morken-SV, Aa.Karlsen-uavh., H.Breivik-uavh., H.Dale-uavh., K.O.Larsen-uavh., M.Færø-
uavh., S.Hopland-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh. og S.Toft-V), mot 23 røyster

Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø fekk 23 røyster og fall (A.G.Eide-AP, A.Rongevær-
AP, A.Sylta-AP, J.Borlaug-AP, K.Floen-AP, N.Bognøy-AP, P.I.F.Hopland-AP, N.Øvreås-FRP, 



Y.Walaker-FRP, C.Håland-H, Henning Fyllingsnes-H, I.Fjeldsbø-H, K.Murberg-H, N.M.Aadland-H, 
R.Bø-H, S.Røskeland-H, A.K.Eknes-KRF, A.Hetlebakke-KRF, A.Byrknes-KRF, E.M.Dale-KRF, 
J.Romarheim-KRF, O.Myhr-KRF og S.Lavik-KRF) , mot 24 røyster.

KO- 075/23 Vedtak:
Områdereguleringsplan for Langelandsskogen vert ikkje vedtatt slik den ligg føre. Arealbruken 
i planområdet vert å ta stilling til i samband med Kommuneplanen sin arealdel.

Frekhaug si tettstadutvikling må få ei grundig og samla vurdering i KPA. I denne samanheng 
må det gjerast ei særleg nøye vurdering av kva areal som må avsetjast til offentlege 
utbyggingsføremål for framtidig bruk.

Med bakgrunn i den store bustad- og næringsutbygginga som skal finna stad i Frekhaug, 
Mjåtveit, Dalstø, Holme og Vikebø, må det i arbeidet med KPA også gjerast ei nøye vurdering 
av behovet for areal til oppgradering/utviding av fylkesvegen Fosse - Frekhaug - Mjåtveit - 
Holme.

076/23: Klage på endra reguleringsplan for fv. 57 med gang og sykkelveg Lindås tettstad - 
Mongstad
KOMMUNEDIREKTØREN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK
Klagen, frå Vestland fylkeskommune på vedtak av Alver kommunestyre (KO) om endra 
detaljreguleringsplan for fv. 57 med gang og sykkelveg Lindås tettstad – Mongstad med 
saknr. 007/23, datert 23.02.2023, vert teke til følgje. 

Nytt vedtak i saka får likelydande ordlyd som vedtak av Alver kommunestyre (KO) med saknr. 
038/22, datert 07.04.2022, og lyder:

«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for Fv. 57 med gang og 
sykkelveg Lindås tettstad – Mongstad, planid. 1263 201407, som vist på plankart sist datert 
20.8.21 og med føresegner av revisjonsdato 20.8.21.

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12 – 12.»

Grunngjevinga går fram av saksutgreiinga.

Heimel for vedtaket er forvaltningslova § 33, jf. plan- og bygningslova § 12 – 12.

Utval for areal, plan og miljø 07.06.2023:
Handsaming:
Framlegg frå Kenneth Murberg-H:
Utval for areal plan og miljø ønsker å oppretthalde opprinneleg vedtak.

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

APM- 082/23 innstilling:
     Utval for areal plan og miljø ønsker å oppretthalde opprinneleg vedtak.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Laila Bjørg og Maya Greve stilde spørsmålomhabilitet då dei har delteke isakshandsaminga 
av saka. Kommunestyret gjorde samrøystes vedtek om at dei er inhabile i denne saka. 
Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø vart samrøystes vedteke.



KO- 076/23 Vedtak:
Kommunestyret opprettheld opprinneleg vedtak.

077/23: Detaljregulering for Åtun- 2. gongs handsaming
KOMMUNEDIREKTØREN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK:
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for Åtun, gnr. 108 bnr. 161, 
PlanID 4631 2021 004, som vist på plankart sist datert 24.03.23 og med føresegner av 
revisjonsdato 26.05.23.

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.»

Utval for areal, plan og miljø 14.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

APM- 097/23 innstilling:
Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for Åtun, gnr. 108 bnr. 161, PlanID 
4631 2021 004, som vist på plankart sist datert 24.03.23 og med føresegner av revisjonsdato 
26.05.23.

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø vart samrøystes vedteke.

KO- 077/23 Vedtak:
Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for Åtun, gnr. 108 bnr. 161, PlanID 
4631 2021 004, som vist på plankart sist datert 24.03.23 og med føresegner av revisjonsdato 
26.05.23.

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.

078/23: Bøvågen -Marøy:  Vatn og avløp.  Auke i omfang og kostnader.
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

1. Totalbudsjett på Bøvågen - Marøy Vatn- og avlaupsprosjekt vert auka med 23,831 
mill kr til 32,6 mill. kr.

2. Prosjekt 35056 – Bøvågen pumpestasjon budsjettert med 1,1 mill. kr i 2023 går ut og 
midlane vert overført til prosjekt 35055.

3. Prosjekt 34058 - Nordre Kvalheimsneset - påkopling privat vassleidning budsjettert 
med 1,2 mill. kr i 2025 går ut og midlane vert overført til prosjekt 34055.
Endringa vert inkludert i handlings- og økonomiplanen for 2024-2027.

4. Budsjettet for 2023 på prosjekt 35055 - Bøvågen – Marøy avløp vert auka med 7.165 
mill. kr i 2023.  
Sum auke i prosjekt 35055 inkl. overførte midlar frå prosjekt 35056 vert dermed kr 
8.265 mill. kr.

5. Budsjettet for 2023 på prosjekt 34055 - Bøvågen – Marøy vatn vert auka med 17,766 
mill. kr i 2023.  

6. Sum netto budsjettauke i 2023 på prosjekt 34055 og 35055 etter overføring av midlar 
frå prosjekt 35056 er kr 24,931 mill. kr. 

Budsjettauken vert finansiert med lånemidlar.



Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 050/23 Vedtak:
1. Totalbudsjett på Bøvågen - Marøy Vatn- og avlaupsprosjekt vert auka med 23,831 

mill kr til 32,6 mill. kr.
2. Prosjekt 35056 – Bøvågen pumpestasjon budsjettert med 1,1 mill. kr i 2023 går ut og 

midlane vert overført til prosjekt 35055.
3. Prosjekt 34058 - Nordre Kvalheimsneset - påkopling privat vassleidning budsjettert 

med 1,2 mill. kr i 2025 går ut og midlane vert overført til prosjekt 34055.
Endringa vert inkludert i handlings- og økonomiplanen for 2024-2027.

4. Budsjettet for 2023 på prosjekt 35055 - Bøvågen – Marøy avløp vert auka med 7.165 
mill. kr i 2023.  
Sum auke i prosjekt 35055 inkl. overførte midlar frå prosjekt 35056 vert dermed kr 
8.265 mill. kr.

5. Budsjettet for 2023 på prosjekt 34055 - Bøvågen – Marøy vatn vert auka med 17,766 
mill. kr i 2023.  

6. Sum netto budsjettauke i 2023 på prosjekt 34055 og 35055 etter overføring av midlar 
frå prosjekt 35056 er kr 24,931 mill. kr. 

Budsjettauken vert finansiert med lånemidlar.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 078/23 Vedtak:
1. Totalbudsjett på Bøvågen - Marøy Vatn- og avlaupsprosjekt vert auka med 23,831 

mill kr til 32,6 mill. kr.
2. Prosjekt 35056 – Bøvågen pumpestasjon budsjettert med 1,1 mill. kr i 2023 går ut og 

midlane vert overført til prosjekt 35055.
3. Prosjekt 34058 - Nordre Kvalheimsneset - påkopling privat vassleidning budsjettert 

med 1,2 mill. kr i 2025 går ut og midlane vert overført til prosjekt 34055.
Endringa vert inkludert i handlings- og økonomiplanen for 2024-2027.

4. Budsjettet for 2023 på prosjekt 35055 - Bøvågen – Marøy avløp vert auka med 7.165 
mill. kr i 2023.  
Sum auke i prosjekt 35055 inkl. overførte midlar frå prosjekt 35056 vert dermed kr 
8.265 mill. kr.

5. Budsjettet for 2023 på prosjekt 34055 - Bøvågen – Marøy vatn vert auka med 17,766 
mill. kr i 2023.  

6. Sum netto budsjettauke i 2023 på prosjekt 34055 og 35055 etter overføring av midlar 
frå prosjekt 35056 er kr 24,931 mill. kr. 

Budsjettauken vert finansiert med lånemidlar.

079/23: KNARA- Hovudreinseanlegg ved Hagelsundet.
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek nytt hovudavløpsreinseanlegg ved Øvre Kvassneset i Knarvik. Total 
ramme på 297 mill vert avsett i økonomiplan for 2024-2027.

Arbeidet vert sett i gang i 2023, innanfor gjeldande budsjettramme.



Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Det vart stild spørsmål frå Jostein Hellestveit om habilitet då bror er sakshandsamar i saka. 
Formannskapet gjorde samrøystes vedtak om at Jostein Hellestveit er habil i denne saka.
Framlegg frå KRF og H ved A.AA:Byrknes-KRF:
Kommunestyret vedtek plassering av nytt hovudreinseanlegg sør for austre brufestet 
Hagelsund. Kommunestyret ber kommunedirektør å gjennomføre ei luktspreiingsanalyse i 
forbindelse med reg.planarbeidet som kan leggjast til grunn for eventuelle tiltak mot lukt. 
Total ramme på 374 mill vert avsatt i økonomiplan for 2024-2027. 
Arbeidet vert sett i gang i 2023 innanfor gjeldande budsjettramme. 

Framlegget vart vedteke med 8 røyster, mot 4 røyster.

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 4 røyster og fall (S.Sekkingstad-SP, J.Hellestveit-SP, 
T.Helland-SP og L.Johnsen-MDG).

FO- 051/23 innstilling:
Kommunestyret vedtek plassering av nytt hovudreinseanlegg sør for austre brufestet 
Hagelsund. Kommunestyret ber kommunedirektør å gjennomføre ei luktspreiingsanalyse i 
forbindelse med reg.planarbeidet som kan leggjast til grunn for eventuelle tiltak mot lukt. 
Total ramme på 374 mill vert avsatt i økonomiplan for 2024-2027. 
Arbeidet vert sett i gang i 2023 innanfor gjeldande budsjettramme. 

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Det vart stilt spørsmål om habilitet frå Jostein Hellestveit som bror til saksbehandlar.
Kommunestyret gjorde samrøystes vedtek om at han er habil i denne saka.
Framlegg frå A.Nordlund-SV:
Kommunestyret vedtek nytt hovudavløpsreinseanlegg ved Øvre Kvassneset i Knarvik. Total 
ramme på 297 mill vert avsett i økonomiplan for 2024-2027.
Arbeidet vert sett i gang i 2023, innanfor gjeldande budsjettramme.

Framlegget vart vedteke med 31 røyster (A.G. Eide-AP, A.Sylta-AP, J.Borlaug -AP, K.Floen -AP, 
N.Bognøy-AP, P.I.F.Hopland-AP, T.Skurtveit-AP, C.Håland-H, Heine Fyllingsnes-H, N.M.Aadland-
H, Ø.Bratshaug-H, R.Bø-H, A.Hetlebakke-KrF, J.Romarheim-KrF, O.Myhr-KrF, L.Johnsen-MDG, 
M.Greve-MDG, E.Bjørklid-R, J.Hellestveit-SP, L.Bjørge-SP, L.Taule-SP, L.H.van der Kooij-SP,  
M.B.Gjerde-SP, S.Sekkingstad-SP, S.Knudsen-SP, T.Helland-SP, V.Villanger-SP, A.Nordlund-SV, 
M.Morken-SV, S.Hopland-UAV, og S.Toft-V.) mot 15 røyster  

Framlegg frå A.Byrknes-KRF, I.Fjeldsbø-H og N.Øvreås-FRP ved A.Byrknes-KRF:
1.Kommunestyret vedtek plassering av nytt hovudreinseanlegg sør for austre brufestet i 
Hagelsundet med overføringstrasè som i altrenativ H1. Kommunestyret ber 
kommunedirektøren i samband med reguleringsplanarbeidet å justere plasseringa av 
anlegget og veg så nær brua som råd for auka avstand til næraste bustad, og at anlegget 
blir forsøkt senka noko ned i bakken.

2.Kommunestyret ber kommunedirektøren om å gjennomføra ei luktspreiingsanalyse i 
samband med reguleringsplanarbeidet som kan leggjast til grunn for eventuelle tiltak mot 
lukt.

3.Total ramme på 374 mill.vert satt av i økonomiplan for 2024-2027. Arbeidet vert satt i gong i 
2023 innnfor gjeldande budsjettramme.

Framlegget fekk 15 røyster og fall (N.Øvreås-FRP, Y.Walaker-FRP, Henning Fyllingsnes-H, 
I.Fjeldsbø-H, K.Murberg-H, S.Røskeland-H, A.K.Eknes-KRF, A.Byrknes-KRF, E.M.Dale-KRF, S.Lavik-
KRF, Aa.Karlsen-uavh., H.Breivik-uavh., H.Dale-uavh, K.O.Larsen-uavh. og T.Sletten-Hansden-



uavh.) mot 31 røyster.

Framlegg frå L.Johnsen-MDG:
Tillegg til administrasjonen sitt forslag.
Alver kommunestyre inviterer Nordhordland UNESCO Biosfære til å vurdere om 
Hovudreinseanlegget i Knarvik kan vere eit mogleg samarbeidsprosjekt mellom kommunen 
og Biosfære, med fokus på flg. tema:
Utforming av sjølve bygget, gjerne med bruk av lokale arkitektar eller gjennom ein 
arkitektkonkurranse.
Utvikling av reinseprosessen, med fokus på å auke gjenbruksverdien til avfallet.
Utvikling av samarbeidet mellom lokalt næringsliv, UiB og andre relevante forskings-
institusjonar og kommune.

Framlegget vart vedteke med 25 røyster (A.Sylta-AP, J.Borlaug-AP, P.I.F.Hopland-AP, 
T.Skurtveit-AP, A.K.Eknes-KRF, A.Byrknes-KRF, E.M.Dale-KRF, O.Myhr-KRF, S.Lavik-KRF, L.Johnsen-
MDG, M.Greve-MDG, E.Bjørklid-R, J.Hellestveit-SP, L.Bjørge-SP, L.H.van der Kooij-SP, 
M.B.Gjerde-SP, S.Knudsen-SP, T.Helland-SP, A.Nordlund-SV, M.Morken-SV, H.Breivik-uavh., 
H.Dale-uavh., K.O.Larsen-uavh., S.Hopland-uavh. og S.Toft-V)

Framlegg frå L.Taule-SP
I samband med bygginga av hovudrenseanlegg for avløp ved Øvre Kvassneset i Knarvik, skal 
det ved utforminga av bygget leggjast stor vekt på estetikk og tilpassing til området rundt. 
Kvassnesstemma med nærliggande område har stort potensiale for vidare utvikling som 
natur- og friluftsområde, og er også viktig i eit folkehelseperspektiv. I samband med bygginga 
av hovudreinseanlegget, skal det utarbeidast ein eigen plan for oppgradering og utvikling av 
dette området.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

Inntillinga frå formannskapet fekk ingen røyster og fall

KO- 079/23 Vedtak:
Kommunestyret vedtek nytt hovudavløpsreinseanlegg ved Øvre Kvassneset i Knarvik. Total 
ramme på 297 mill vert avsett i økonomiplan for 2024-2027.
Arbeidet vert sett i gang i 2023, innanfor gjeldande budsjettramme.

Alver kommunestyre inviterer Nordhordland UNESCO Biosfære til å vurdere om 
Hovudreinseanlegget i Knarvik kan vere eit mogleg samarbeidsprosjekt mellom kommunen 
og Biosfære, med fokus på flg. tema:
Utforming av sjølve bygget, gjerne med bruk av lokale arkitektar eller gjennom ein 
arkitektkonkurranse.
Utvikling av reinseprosessen, med fokus på å auke gjenbruksverdien til avfallet.
Utvikling av samarbeidet mellom lokalt næringsliv, UiB og andre relevante forskings-
institusjonar og kommune.
I samband med bygginga av hovudrenseanlegg for avløp ved Øvre Kvassneset i Knarvik, skal 
det ved utforminga av bygget leggjast stor vekt på estetikk og tilpassing til området rundt. 
Kvassnesstemma med nærliggande område har stort potensiale for vidare utvikling som 
natur- og friluftsområde, og er også viktig i eit folkehelseperspektiv. I samband med bygginga 
av hovudreinseanlegget, skal det utarbeidast ein eigen plan for oppgradering og utvikling av 
dette området.

080/23: Prosjektforslag - nybygg eller ombygging brannstasjon Manger
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek ombygging av eksisterande brann- og driftsstasjon på Manger, slik 
det går fram av saka. Oppstart i 2023.



Det vert løyvd 63,2 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert gjennom auka låneopptak. 

Alver formannskap 27.04.2023:
Handsaming:
Framlegg frå A.Byrknes-KRF:
 For å få meir kunnskap, sjå den eksisterande bygningsmassen, også sett opp mot heilt ny 
brannstasjon på Solendmyra, vil FO ha synfaring på dei to lokasjonene før ein tek stilling til 
saka. Synfaring må skje i neste FO møte. Med denne begrunnelsen vert saka utsatt.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

FO- 036/23 Vedtak:
 For å få meir kunnskap, sjå den eksisterande bygningsmassen, også sett opp mot heilt ny 
brannstasjon på Solendmyra, vil FO ha synfaring på dei to lokasjonene før ein tek stilling til 
saka. Synfaring må skje i neste FO møte. Med denne begrunnelsen vert saka utsatt.

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Fellesframlegg (- K.Murberg-H) ved A.Aa.Byrknes-KRF:
Kommunestyret vedtek alt. 3 ny brann og driftstasjon på Solendmyra, Manger. Oppstart  i 
2023. 
Det vert løyvd  93 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert gjennom auka låneopptak.

Framlegget vart vedteke med 11 røyster, mot 1 røyst (K.Murberg-H)

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk ingen røyster og fall.

FO- 053/23 innstilling:
Kommunestyret vedtek alt.3 ny brann og driftstasjon på Solendmyren, Manger. Oppstart  i 
2023. 
Det vert løyvd  93 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert gjennom auka låneopptak.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Pål Inge Fosse Hopland ber om vurdering av habilitet å han har deltatt i førebuing av ska, 
Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak om at han er inhabil i denne saka.
Astrid Rongevær møtte som vara for P.I.F.Hopland i denne saka.
Framlegg frå K.Murgerg-H og L.Taule-SP:
Kommunestyret ber administrasjonen arbeide vidare med å etablere brann og driftsstasjon 
på Solendmyra, Manger, slik at ein legg til rette for oppstart i 2023.
Kommunestyret ber administrasjonen undersøke med Statsforvaltar om det er mogleg å få 
dispensasjon til å bygge brann- og driftsstasjon på anna tomt i industriområdet. Formålet med 
dispensasjonen er å bruke regulert tomt til anna offentleg formål.
Kommunestyret gir formannskapet fullmakt til å endeleg godkjenne bygging av ny brann- og 
driftsstasjon.

Framlegget vart vedteke med 39 røyster, mot 4 røyster (A.Hetlebakke-KRF, A.Byrknes-KRF, 
J.Romarheim-KRF og S.Lavik-KRF)

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 080/23 Vedtak:
Kommunestyret vedtek alt. 3 ny brann og driftstasjon på Solendmyra, Manger. Oppstart  i 
2023. 
Det vert løyvd  93 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert gjennom auka låneopptak.
Kommunestyret ber administrasjonen arbeide vidare med å etablere brann og driftsstasjon 



på Solendmyra, Manger, slik at ein legg til rette for oppstart i 2023.
Kommunestyret ber administrasjonen undersøke med Statsforvaltar om det er mogleg å få 
dispensasjon til å bygge brann- og driftsstasjon på anna tomt i industriområdet. Formålet med 
dispensasjonen er å bruke regulert tomt til anna offentleg formål.
Kommunestyret gir formannskapet fullmakt til å endeleg godkjenne bygging av ny brann- og 
driftsstasjon.

081/23: Tilrettelegging Rossland skule
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek prosjekt tilrettelegging Rossland skule med oppstart i 2023. Det vert 
løyvd 4,5 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert med auka låneopptak.

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 054/23 innstilling:
Kommunestyret vedtek prosjekt tilrettelegging Rossland skule med oppstart i 2023. Det vert 
løyvd 4,5 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert med auka låneopptak.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 081/23 Vedtak:
Kommunestyret vedtek prosjekt tilrettelegging Rossland skule med oppstart i 2023. Det vert 
løyvd 4,5 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert med auka låneopptak.

082/23: Rehabilitering tak kommunale bustader
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek prosjekt rehabilitering tak kommunale bustader med oppstart i 2023. 
Det vert løyvd 3,87 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert med midlar frå prosjekt 26006 - 
Meland omsorgsbustader.

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 055/23 innstilling:
Kommunestyret vedtek prosjekt rehabilitering tak kommunale bustader med oppstart i 2023. 
Det vert løyvd 3,87 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert med midlar frå prosjekt 26006 - 
Meland omsorgsbustader.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 082/23 Vedtak:
Kommunestyret vedtek prosjekt rehabilitering tak kommunale bustader med oppstart i 2023. 
Det vert løyvd 3,87 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert med midlar frå prosjekt 26006 - 
Meland omsorgsbustader.



083/23: Prosjekt dekkdeponi Hjelmås
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek prosjekt fjerning av dekk og tildekking av forureina sjøbotn med 
oppstart i 2023. Førebels kostnadsramme er 13 mill kr inkl. mva. Det blir løyvd 3 mill i 2023 for 
igangsetjing av arbeidet, finansiert av disposisjonsfondet.

Alver kommune søkjer om økonomisk støtte frå Handelens Miljøfond til å dekke kostnader ifbm 
heving av dekkdeponi. Endeleg finansiering blir fremma i økonomiplanen når 
kostnadsomfanget for kommunen er endeleg avklart.

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 9 røyster, mot 3 røyster (N.Øvreås-FRP, 
S.Lavik-KRF og Y.Walaker-FRP)

FO- 052/23 innstilling
Kommunestyret vedtek prosjekt fjerning av dekk og tildekking av forureina sjøbotn med 
oppstart i 2023. Førebels kostnadsramme er 13 mill kr inkl. mva. Det blir løyvd 3 mill i 2023 for 
igangsetjing av arbeidet, finansiert av disposisjonsfondet.
Alver kommune søkjer om økonomisk støtte frå Handelens Miljøfond til å dekke kostnader ifbm 
heving av dekkdeponi. Endeleg finansiering blir fremma i økonomiplanen når 
kostnadsomfanget for kommunen er endeleg avklart.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart vedteke med 37 røyster, mot 7 røyster (A.K.Eknes-KRF, 
A.Hetlebakke-KRF, H.Haugland-KRF, S.Lavik-KRF, T.Sletten-Hansen-uavh., N.Øvreås-FRP og 
Y.Walaker-FRP)

KO- 083/23 Vedtak:
Kommunestyret vedtek prosjekt fjerning av dekk og tildekking av forureina sjøbotn med 
oppstart i 2023. Førebels kostnadsramme er 13 mill kr inkl. mva. Det blir løyvd 3 mill i 2023 for 
igangsetjing av arbeidet, finansiert av disposisjonsfondet.
Alver kommune søkjer om økonomisk støtte frå Handelens Miljøfond til å dekke kostnader ifbm 
heving av dekkdeponi. Endeleg finansiering blir fremma i økonomiplanen når 
kostnadsomfanget for kommunen er endeleg avklart.

084/23: Reglement for investeringsprosjekt - revisjon
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek endring i reglement for investeringsprosjekt som presentert i saka. 

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 056/23 innstilling:
Kommunestyret vedtek endring i reglement for investeringsprosjekt som presentert i saka. 

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 084/23 Vedtak:
Kommunestyret vedtek endring i reglement for investeringsprosjekt som presentert i saka. 



085/23: Vedtak av grenseverdiar for risiko- og sårbarheitsanalyse 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyre gjev sin tilslutning til vedtak av nye grenseverdiar og risikomatrise for Alver 
kommune.

Utval for areal, plan og miljø 24.05.2023:
Handsaming:
Orientering til saka v/Ståle Hauge-rådgjevar Samfunnsutvikling stab.  Are Frøysland Grande-
avdelingsleiar Arealforvaltning og Edvard Hviding-rådgjevar Plan og analyse svara på 
spørsmål frå utvalet. 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

APM- 069/23 innstilling:
     Kommunestyre gjev sin tilslutning til vedtak av nye grenseverdiar og risikomatrise for Alver 
kommune.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming
Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø vart samrøystes vedteke.

KO- 085/23 Vedtak:
Kommunestyre gjev sin tilslutning til vedtak av nye grenseverdiar og risikomatrise for Alver 
kommune.

086/23: Mogeleg sal av kommunalt areal frå gnr.188 bnr.444 til gnr.188 bnr. 45
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret godkjennar at eigarane av gnr. 188 bnr. 45 får tilbod om å kjøpe inntil 465 m2 
frå gnr. 188. bnr.444 for takst sett til kr. 860 pr m2, pluss omkostningar til mellom anna frådeling 
og oppmåling av arealet.

Tilbodet står ved lag seks månadar frå vedtaksdato.

Kjøpar må sjølv sørge for søknad om deling av eigedomen sin til to bustadtomter. 

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 6 røyster, mot 5 røyster (A.Byrknes-KRF, 
I.Fjeldsbø-H, K.Murberg-H, S.Lavik-KRF og N.Øvreås-FRP)

Framlegg frå I.Fjeldsbø-H:
Kommunestyret godkjenner at eigarane av gnr. 188 bnr. 45 får tilbod om å kjøpe 140m2 frå 
gnr. 188. bnr.444 for takst sett til kr. 300 pr m2 , pluss omkostningar til mellom anna frådeling og 
oppmåling av arealet. Tilbodet står ved lag seks månadar frå vedtaksdato. Kjøpar må sjølv 
sørge for søknad om deling av eigedomen sin til to bustadtomter.
Dersom kjøpar ønskjer å kjøpe heile stripearealet innanfor fristen på 6 månader godkjenner 
kommunestyret det også.

Grunngjeving for salsprisen er : Retningslinene for sal av kommunal eigedom,som vart 
vedteke i Alver kommunestyre den 26.11.2020, der det I kap. II. Saksbehandling står  følgjande  
i 6 avsnitt:
«For eigedomar av mindre areal og avgrensa marknadsverdi (tilleggsareal, 
grensearrondering, stripeareal) kan annan verdifastsetting nyttast, eksempelvis eldre takstar 
eller pris frå samanliknbare sal i nærområdet.»
Ein er ikkje kjent med at det tidlegare langs kommunale vegar i byggjeforbodsona langs veg 



er seld stripeareal for meir enn krone 300 per m2 til private bustadar frå kommunen eller 
tomteselskapet. I dette tilfellet handlar det om å få vegtilkomst til ei planlagt tomt, som i 
utgangspunktet kunne vorte ordna ved at kommunen enkelt og greitt berre ga tinglyst 
vegrett over deler av sitt stripeareal til eigedomen gnr. 188 bnr. 45.

Framlegget fekk 5 røyster og fall, mot 6 røyster.

FO- 062/23 innstilling:
Kommunestyret godkjennar at eigarane av gnr. 188 bnr. 45 får tilbod om å kjøpe inntil 465 m2 
frå gnr. 188. bnr.444 for takst sett til kr. 860 pr m2, pluss omkostningar til mellom anna frådeling 
og oppmåling av arealet.
Tilbodet står ved lag seks månadar frå vedtaksdato.
Kjøpar må sjølv sørge for søknad om deling av eigedomen sin til to bustadtomter. 

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Aasmund Karlsen ber om vurdering av sin habilitet som tidlegare nabo og bekjent av part i 
saka. Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak om at han er habil i denne saka.
Framlegg frå S.Toft-V:
Kommunestyret godkjenner at eigarane av gnr. 188 bnr. 45 får tilbod om å kjøpe 140 m2 frå 
gnr. 188. bnr.444 for takst sett til kr. 300 pr m2 , pluss omkostningar til mellom anna frådeling og 
oppmåling av arealet. Tilbodet står ved lag seks månadar frå vedtaksdato. Kjøpar må sjølv 
sørge for søknad om deling av eigedomen sin til to bustadtomter.

Dersom kjøpar ønskjer å kjøpe heile stripearealet innanfor fristen på 6 månader godkjenner 
kommunestyret det også.

Grunngjeving for salsprisen er :
Retningslinene for sal av kommunal eigedom, som vart vedteke i Alver kommunestyre den 
26.11.2020, der det I kap. II. Saksbehandling står følgjande i 6 avsnitt:
«For eigedomar av mindre areal og avgrensa marknadsverdi (tilleggsareal, 
grensearrondering, stripeareal) kan annan verdifastsetting nyttast, eksempelvis eldre takstar 
eller pris frå samanliknbare sal i nærområdet.»

Ein er ikkje kjent med at det tidlegare langs kommunale vegar i byggjeforbodsona langs veg 
er seld stripeareal for meir enn krone 300 per m2 til private bustadar frå kommunen eller 
tomteselskapet. I dette tilfellet handlar det om å få vegtilkomst til ei planlagt tomt, som i 
utgangspunktet kunne vorte ordna ved at kommunen enkelt og greitt berre ga tinglyst 
vegrett over deler av sitt stripeareal til eigedomen gnr. 188 bnr. 45.

Framlegget fekk 19 røyster og fall (N.Øvreås-FRP, Y.Walaker-FRP, C.Håland-H, Heine 
Fyllingsnes-H, I.Fjeldsbø-H, K.Murberg-H, R.BØ-H, S.Røskeland-H,A.K.Eknes-KRF, H.Haugland-KRF, 
E.M.Dale-KRF, O.Myhr-KRF,S.Lavik-KRF, E.Bjørklid-R, H.Breivik-uavh., H.Dale-uavh., S.Hopland-
uavh., T.Sletten-Hansen-uavh. og S.Toft-V), mot 24 røyster.

Innstillinga frå formannskapet vart vedteke med 24 røyster (A.G.Eide-AP, A.Sylta-AP, 
J.Borlaug-AP, K.Floen-AP, N.Bognøy-AP, P.I.Hopland-AP, T.Skurtveit-AP, Ø.Bratshaug-H, 
A.Hetlebakke-KRF, J.Romarheim-KRF, L.Johnsen-MDG, J.Hellestveit-SP, L.Bjørge-SP, L.Taule-SP, 
L.H.van der Kooij-SP, M.B.Gjerde-SP, S.Sekkingstad-SP, S.Knudsen-SP, T.Hellend-SP, V.Villanger-
SP, A.Nordlund-SV, M.Morken-SV, Aa.Karlsen-uavh. og K.O.Larsen-uavh.), mot 19 røyster.

KO- 086/23 Vedtak:
Kommunestyret godkjennar at eigarane av gnr. 188 bnr. 45 får tilbod om å kjøpe inntil 465 m2 
frå gnr. 188. bnr.444 for takst sett til kr. 860 pr m2, pluss omkostningar til mellom anna frådeling 
og oppmåling av arealet.
Tilbodet står ved lag seks månadar frå vedtaksdato.



Kjøpar må sjølv sørge for søknad om deling av eigedomen sin til to bustadtomter. 

087/23: Vedtak av kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv for Alver kommune
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret i Alver vedtek «Kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv 2023-2035» 
Vedtaket har heimel i plan og bygningslova kapittel 11. (§ 11-15)

Eldreråd 05.06.2023:
Handsaming:
Eirik B. Utne-tenesteleiar kultur orienterte i saka.
Eldrerådet sluttar seg til den framlagde kommunedelplanen for kultur, idrett og friluftsliv for 
Alver kommune.

Samrøystes vedteke.

ER- 029/23 uttale:
Eldrerådet sluttar seg til den framlagde kommunedelplanen for kultur, idrett og friluftsliv for 
Aler kommune.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:
Handsaming:
Orientering til saka v/Eirik B. Utne-einingsleiar Kultur
Ingen merknader, samrøystes.

RMNF- 025/23 uttale:
Ingen merknader.

Ungdomsråd 05.06.2023:
Handsaming:
Orientering i saka v/Robert L Hansen
Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak, men ynskjer å understreka 
følgjande:
-Viktig at UngAlver halder fram med gode arrangment for ungdom 
Samrøystes

UR- 021/23 uttale:
Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak, men ynskjer å understreka 
følgjande:
-Viktig at UngAlver halder fram med gode arrangment for ungdom 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

OKK- 038/23 innstilling:
Kommunestyret i Alver vedtek «Kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv 2023-2035» 
Vedtaket har heimel i plan og bygningslova kapittel 11. (§ 11-15)

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Framlegg frå J.Hellestveit, N.Bognøy og A.Sylta-AP:
Tillegg i handlingsplan-kommunedelplan Kultur, kap. Utvikla fritidskommunen
Støtta opp om arbeidet med ivaretaking og vidareutvikling av Lindås sjøsluser, sikra tilgjenge 
for ålmenta og søkje samarbeid med offentlige, ideelle og private aktørar i arbeidet.



Tilleggsframlegget vart samrøystes vedteke.

Innstillinga frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur vart samrøystes vedteke.

KO- 087/23 Vedtak:
Kommunestyret i Alver vedtek «Kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv 2023-2035» 
Vedtaket har heimel i plan og bygningslova kapittel 11. (§ 11-15)

Tillegg i handlingsplan-kommunedelplan Kultur, kap. Utvikla fritidskommunen
Støtta opp om arbeidet med ivaretaking og vidareutvikling av Lindås sjøsluser, sikra tilgjenge 
for ålmenta og søkje samarbeid med offentlige, ideelle og private aktørar i arbeidet.

088/23:  Høyringssvar Alver kommune - utkast til endringar i kulturlova
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Alver kommunestyre vedtek følgjande høyringssvar:

1. Alver kommune støttar føremålet med revideringa av kulturlova.  

2. Alver kommune støttar §1 i lovforslaget, med forankring i Grl. §100, sjette ledd

3. Alver kommune støttar §2 i lovforslaget, med fastslåing av armlengdsprinsippet, offentlege 
styresmakters ansvar for positiv tilrettelegging for eit mangfald av kulturverksemd, samt 
fastslåing av eit skilje mellom ansvaret for styring og rammer på den eine sida, og faglege 
vurderingar og innhaldsproduksjon på den andre.

4. Alver kommune ser at kulturmiljøområdet bør kunne vere gjenstand for politiske 
prioriteringar, men meiner at dei konkrete faglege og innhaldsaktige vurderingane på 
kulturmiljø må omfattast av armlengdsprinsippet, særleg sett i eit kommunalt og lokalt 
forvaltningsperspektiv der formell mynde ofte ligg hos andre forvaltingsnivå.

5. Alver kommune støtter §4 i lovforslaget, men ønskjer ei sterkare formulering som omfattar 
kulturplanlegging utover planar som følgjer plan- og bygningslova.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.06.2023:
Handsaming:
Eirik B. Utne-tenesteleiar Kultur orienterte og svara på spørsmål i saka. 
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

OKK- 033/23 innstilling:
Alver kommunestyre vedtek følgjande høyringssvar:

1. Alver kommune støttar føremålet med revideringa av kulturlova.  

2. Alver kommune støttar §1 i lovforslaget, med forankring i Grl. §100, sjette ledd

3. Alver kommune støttar §2 i lovforslaget, med fastslåing av armlengdsprinsippet, offentlege 
styresmakters ansvar for positiv tilrettelegging for eit mangfald av kulturverksemd, samt 
fastslåing av eit skilje mellom ansvaret for styring og rammer på den eine sida, og faglege 
vurderingar og innhaldsproduksjon på den andre.

4. Alver kommune ser at kulturmiljøområdet bør kunne vere gjenstand for politiske 
prioriteringar, men meiner at dei konkrete faglege og innhaldsaktige vurderingane på 
kulturmiljø må omfattast av armlengdsprinsippet, særleg sett i eit kommunalt og lokalt 



forvaltningsperspektiv der formell mynde ofte ligg hos andre forvaltingsnivå.

5. Alver kommune støtter §4 i lovforslaget, men ønskjer ei sterkare formulering som omfattar 
kulturplanlegging utover planar som følgjer plan- og bygningslova.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur vart samrøystes vedteke.

KO- 088/23 Vedtak:
Alver kommunestyre vedtek følgjande høyringssvar:

1. Alver kommune støttar føremålet med revideringa av kulturlova.  

2. Alver kommune støttar §1 i lovforslaget, med forankring i Grl. §100, sjette ledd

3. Alver kommune støttar §2 i lovforslaget, med fastslåing av armlengdsprinsippet, offentlege 
styresmakters ansvar for positiv tilrettelegging for eit mangfald av kulturverksemd, samt 
fastslåing av eit skilje mellom ansvaret for styring og rammer på den eine sida, og faglege 
vurderingar og innhaldsproduksjon på den andre.

4. Alver kommune ser at kulturmiljøområdet bør kunne vere gjenstand for politiske 
prioriteringar, men meiner at dei konkrete faglege og innhaldsaktige vurderingane på 
kulturmiljø må omfattast av armlengdsprinsippet, særleg sett i eit kommunalt og lokalt 
forvaltningsperspektiv der formell mynde ofte ligg hos andre forvaltingsnivå.

5. Alver kommune støtter §4 i lovforslaget, men ønskjer ei sterkare formulering som omfattar 
kulturplanlegging utover planar som følgjer plan- og bygningslova.

089/23: Temaplan for friluftslivets ferdselsårer 2022-26, ro- og padledel
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtar temaplan for friluftslivets ferdselsårer sin ro- og padledel. 

Eldreråd 05.06.2023:
Handsaming:
Eirik B. Utne-tenesteleiar kultur orienterte i saka.
Eldrerådet sluttar seg til framlagd temaplan for friluftslivets ferdselsårer 2022-2026, ro- og 
padledel.

Samrøystes vedteke.

ER- 025/23 uttale:
Eldrerådet sluttar seg til framlagd temaplan for friluftslivets ferdselsårer 2022-2026, ro- og 
padledel.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:
Handsaming:
Orientering til saka v/Eirik B. Utne-einingsleiar Kultur
Fellesframlegg:
RMNF støttar satsinga på utsetjingsstader med universell utforming.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

RMNF- 022/23 uttale:



RMNF støttar satsinga på utsetjingsstader med universell utforming.

Ungdomsråd 05.06.2023:
Handsaming:
Orientering i saka v/Robert Lorang Hansen
Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 
Samrøystes

UR- 020/23 uttale:
Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

OKK- 036/23 innstilling:
Kommunestyret vedtar temaplan for friluftslivets ferdselsårer sin ro- og padledel. 

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Framlegg om at saka vert utsett.
Framlegget vart samrøystes vedteke.

KO- 089/23 Vedtak:
Saka er utsett.

090/23: Vedtak om oppstart av planarbeid og høyring planprogram - Barnehage og 
skulebruksplan for Alver kommune
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek at det vert kunngjort oppstart av arbeid med kommunedelplan  
«Barnehage og skulebruksplan» i Alver kommune, og at det samstundes vert lagt ut 
planprogram for planen til offentleg høyring og ettersyn i minimum 6 veker. I tillegg gjev 
kommunestyret løyve til innhenting av konsulenttilbod for planarbeidet avgrensa opp til 
stipulert kostnad på 1 million kroner. Vedtaket har heimel i plan og bygningslova kapittel 11 
(§11-13).Til finansiering nyttast disposisjonsfondet.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.06.2023:
Handsaming:
Orientering til saka v/Rolf Raknes- fagleiar Areal og samfunn
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

OKK- 035/23 uttale:
Kommunestyret vedtek at det vert kunngjort oppstart av arbeid med kommunedelplan  
«Barnehage og skulebruksplan» i Alver kommune, og at det samstundes vert lagt ut 
planprogram for planen til offentleg høyring og ettersyn i minimum 6 veker. I tillegg gjev 
kommunestyret løyve til innhenting av konsulenttilbod for planarbeidet avgrensa opp til 
stipulert kostnad på 1 million kroner. Vedtaket har heimel i plan og bygningslova kapittel 11 
(§11-13).Til finansiering nyttast disposisjonsfondet.

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 061/23 innstilling:
Kommunestyret vedtek at det vert kunngjort oppstart av arbeid med kommunedelplan  



«Barnehage og skulebruksplan» i Alver kommune, og at det samstundes vert lagt ut 
planprogram for planen til offentleg høyring og ettersyn i minimum 6 veker. I tillegg gjev 
kommunestyret løyve til innhenting av konsulenttilbod for planarbeidet avgrensa opp til 
stipulert kostnad på 1 million kroner. Vedtaket har heimel i plan og bygningslova kapittel 11 
(§11-13).Til finansiering nyttast disposisjonsfondet.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 090/23 Vedtak:
Kommunestyret vedtek at det vert kunngjort oppstart av arbeid med kommunedelplan  
«Barnehage og skulebruksplan» i Alver kommune, og at det samstundes vert lagt ut 
planprogram for planen til offentleg høyring og ettersyn i minimum 6 veker. I tillegg gjev 
kommunestyret løyve til innhenting av konsulenttilbod for planarbeidet avgrensa opp til 
stipulert kostnad på 1 million kroner. Vedtaket har heimel i plan og bygningslova kapittel 11 
(§11-13).Til finansiering nyttast disposisjonsfondet.

091/23: Utviding av tal teljetidspunkt barnehage
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Alver kommune innfører tre teljetidspunkt for barnehage frå og med januar 2024. 
Teljetidspunkta vert sett til 01.03, 01.09 og 15.12.

Administrasjonen set i verk arbeidet med å lage retningsline for berekning av tilskot til dei 
private barnehagane samt justere retningsline for gjennomføring av opptak til barnehage. 
Saksbehandlingsreglar for etablering av forskrift skal følgjast i dette arbeidet.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.06.2023:
Handsaming:
Kristin Moe-tenesteleiar Oppvekst svara på spørsmål i saka.
Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 5 røyster (Laila Bjørge-Sp, Anna 
Nordlund-SV, Marit Gro Berge-SV, Jostein Borlaug-Ap, May Britt Vågenes Gjerde-Sp) 
mot (Yngve Walaker-Frp, Christiel Villanger Håland-H, Sølvi Vatnøy-Krf)

OKK- 034/23 uttale:
Alver kommune innfører tre teljetidspunkt for barnehage frå og med januar 2024. 
Teljetidspunkta vert sett til 01.03, 01.09 og 15.12.

Administrasjonen set i verk arbeidet med å lage retningsline for berekning av tilskot til dei 
private barnehagane samt justere retningsline for gjennomføring av opptak til barnehage. 
Saksbehandlingsreglar for etablering av forskrift skal følgjast i dette arbeidet.

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Framlegg frå S.Lavik-KRF:
Alver kommune opprettheld ett teljetidspunkt for barnehagane. Dei kommunale og dei 
private barnehagane må telja barn på samme tidspunkt for å gje eit likeverdig grunnlag for 
tilskotsberekning. Dei kommunale barnehagane må praktisera løpande opptak, i tråd med 
praksis hjå dei private. 

Framlegget vart vedteke med 6 røyster, mot 5 røyster (J.Hellestveit-SP, N.Bognøy-AP, 
S.Sekkingstad-SP, T.Helland-SP og Ø.Oddekalv-AP)

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 5 røyster og fall, mot 6 røyster.



FO- 060/23 innstilling:
Alver kommune opprettheld ett teljetidspunkt for barnehagane. Dei kommunale og dei 
private barnehagane må telja barn på samme tidspunkt for å gje eit likeverdig grunnlag for 
tilskotsberekning. Dei kommunale barnehagane må praktisera løpande opptak, i tråd med 
praksis hjå dei private. 

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Framlegg om at saka vert utsett.
Framlegget vart samrøystes vedteke.

KO- 091/23 Vedtak:
Saka er utsett.

092/23: Samarbeidsavtale syns- og audiopedagogisk teneste
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunedirektøren tilrår vidare samarbeidsavtale med Syns- og audiopedagogisk teneste.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:
Handsaming:
Orientering til saka v/Monica Svarstad-rådgjevar Oppvekst
Framlegg frå Magne Bjørndal:
RMNF meiner det er uheldig at innspel frå Blindeforbundet og FFO, som er sendt til 
kommunane, ikkje er tekne med blant saksdokumenta. Her vert det reist kritikk mot at 
samarbeidsavtalen legg opp til innskrenkingar i tilbodet til personar over sytti år. Sjølv om SAPT 
skal prioritera born og unge, meiner rådet det er svært uheldig at denne gruppa får eit 
dårlegare tilbod enn den har hatt til no.

Rådet går inn for at kommunestyret gjer slikt vedtak:
Kommunestyret godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og audiopedagogisk 
teneste. Tenesta må snarast mogleg få på plass ein kapasitet som gjer den i stand til å gje 
personar over sytti år det same tilbodet som dei har hatt til no. Kommunestyret er innforstått 
med at etablering av ein slik kapasitet på sikt kan føra med seg ein viss utgiftsauke for 
kommunen.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

RMNF- 021/23 uttale:
RMNF meiner det er uheldig at innspel frå Blindeforbundet og FFO, som er sendt til 
kommunane, ikkje er tekne med blant saksdokumenta. Her vert det reist kritikk mot at 
samarbeidsavtalen legg opp til innskrenkingar i tilbodet til personar over sytti år. Sjølv om SAPT 
skal prioritera born og unge, meiner rådet det er svært uheldig at denne gruppa får eit 
dårlegare tilbod enn den har hatt til no.
Rådet går inn for at kommunestyret gjer slikt vedtak:
Kommunestyret godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og audiopedagogisk 
teneste. Tenesta må snarast mogleg få på plass ein kapasitet som gjer den i stand til å gje 
personar over sytti år det same tilbodet som dei har hatt til no. Kommunestyret er innforstått 
med at etablering av ein slik kapasitet på sikt kan føra med seg ein viss utgiftsauke for 
kommunen.

Eldreråd 05.06.2023:
Behandling:
Monica Svarstad-rådgjevar oppvekst orienterte i saka.



Det vart sett fram følgjande felles framlegg til uttale:
Eldrerådet meiner Alver kommune må vidareføra samarbeidsavtalen om syns- og 
audiopedagogisk teneste. Men rådet er bekymra over at det den nye avtalen skal innebera 
at personar over 70 år ikkje blir omfatta av denne tenesta. Rådet meiner tvert om at det ikkje 
må setjast noko øvre aldersgrense for desse tenestene som samarbeidsavtalen med Syns- og 
audiopedagogisk teneste (SAPT) omfattar.
Eldrerådet vil peika på at eit godt tilbod til aldersgruppa over 70 år vil medvirka til at fleire kan 
bli buande heime lengst mogleg.

Eldrerådet meiner det er uheldig at innspel frå Blindeforbundet og FFO, som er sendt til 
kommunane, ikkje er tekne med blant saksdokumenta. Her vert det reist kritikk mot at 
samarbeidsavtalen legg opp til innskrenkingar i tilbodet til personar over 70 år. Sjølv om SAPT 
skal prioritera born og unge, meiner rådet det er svært uheldig at denne gruppa får eit 
dårlegare tilbod enn den har hatt til no.

Eldrerådet går inn for at kommunestyret gjer slikt vedtak:
Kommunestyret godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og audiopedagogisk 
teneste. Tenesta må snarast mogleg få på plass ein kapasitet som gjer den i stand til å gje 
personar over 70 år det same tilbodet som dei har hatt til no. Kommunestyret er innforstått 
med at etablering av ein slik kapasitet på sikt kan føra med seg ein viss utgiftsauke for 
kommunane.

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale sett fram i møtet.

ER- 024/23 uttale:
Eldrerådet meiner Alver kommune må vidareføra samarbeidsavtalen om syns- og 
audiopedagogisk teneste. Men rådet er bekymra over at det den nye avtalen skal innebera 
at personar over 70 år ikkje blir omfatta av denne tenesta. Rådet meiner tvert om at det ikkje 
må setjast noko øvre aldersgrense for desse tenestene som samarbeidsavtalen med Syns- og 
audiopedagogisk teneste (SAPT) omfattar.
Eldrerådet vil peika på at eit godt tilbod til aldersgruppa over 70 år vil medvirka til at fleire kan 
bli buande heime lengst mogleg.

Eldrerådet meiner det er uheldig at innspel frå Blindeforbundet og FFO, som er sendt til 
kommunane, ikkje er tekne med blant saksdokumenta. Her vert det reist kritikk mot at 
samarbeidsavtalen legg opp til innskrenkingar i tilbodet til personar over 70 år. Sjølv om SAPT 
skal prioritera born og unge, meiner rådet det er svært uheldig at denne gruppa får eit 
dårlegare tilbod enn den har hatt til no.

Eldrerådet går inn for at kommunestyret gjer slikt vedtak:
Kommunestyret godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og audiopedagogisk 
teneste. Tenesta må snarast mogleg få på plass ein kapasitet som gjer den i stand til å gje 
personar over 70 år det same tilbodet som dei har hatt til no. Kommunestyret er innforstått 
med at etablering av ein slik kapasitet på sikt kan føra med seg ein viss utgiftsauke for 
kommunane.

Ungdomsråd 05.06.2023:
Handsaming:
Orientering i saka v/Monica Svarstad
Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 
Samrøystes

UR- 019/23 uttale:
Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 



Utval for helse og omsorg 06.06.2023:
Handsaming:
Monica Svarstad-rådgjevar oppvekst orienterte i saka.
Det vart sett fram følgjande felles framlegg til innstilling:
Alver kommunestyre godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og audiopedagogisk 
teneste.

Kommunestyret i Alver stiller seg bak uttalane frå Eldrerådet og frå Rådet for menneske med 
nedsett funksjonsevne.
 Kommunestyret ber om at administrasjonen går i dialog med styret i SAPT med ein intensjon 
om at SAPT framleis skal gje tilbod til innbyggjarar over 70 år. Tenesta må snarast mogleg få 
på plass ein kapasitet som gjer den i stand til å gje personar over 70 år det same tilbodet som 
dei har hatt til no. 

Kommunestyret er innforstått med at etablering av ein slik kapasitet på sikt kan føra med seg 
ein viss utgiftsauke for kommunane.

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 0 røyster og fall.

Felles framlegg sett fram i møtet vart samrøystes vedteke.

Protokoll-tilførsel
Det vart sett fram følgjande framlegg til protokoll-tilførsel:
Utval for helse og omsorg er svært kritisk til at styret i SAPT gjer val på vegne av kommunane 
utan å gje høve til innspel før ny samarbeidsavtale skal inngåast.

HO- 030/23 uttale:
Alver kommunestyre godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og audiopedagogisk 
teneste.

Kommunestyret i Alver stiller seg bak uttalane frå Eldrerådet og frå Rådet for menneske med 
nedsett funksjonsevne.
Kommunestyret ber om at administrasjonen går i dialog med styret i SAPT med ein intensjon 
om at SAPT framleis skal gje tilbod til innbyggjarar over 70 år. Tenesta må snarast mogleg få 
på plass ein kapasitet som gjer den i stand til å gje personar over 70 år det same tilbodet som 
dei har hatt til no. Kommunestyret er innforstått med at etablering av ein slik kapasitet på sikt 
kan føra med seg ein viss utgiftsauke for kommunane.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.06.2023:
Handsaming:
Orientering til saka v/Monica Svarstad-rådgjevar stab Oppvekst
Fellesframlegg v/Christel Villanger Håland-H:
Positivt å prioritere born / unge, men me reagerer på at prisen er den same tross i at tenesta 
då er noko redusert ift personar som vil nytta dette tilbodet.
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur støttar ellers uttale frå Eldrerådet og RMNF.

OKK går inn for at kommunestyret gjer slikt vedtak:
Kommunestyret godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og audiopedagogisk 
teneste. Tenesta må snarast mogleg få på plass ein kapasitet som gjer den i stand til å gje 
personar over sytti år det same tilbodet som dei har hatt til no. Kommunestyret er innforstått 
med at etablering av ein slik kapasitet på sikt kan føra med seg ein viss utgiftsauke for 
kommunen.

Framlegget vart samrøystes vedteke. 



OKK- 031/23 innstilling:
Positivt å prioritere born / unge, men me reagerer på at prisen er den same tross i at tenesta 
då er noko redusert ift personar som vil nytta dette tilbodet.
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur støttar ellers uttale frå Eldrerådet og RMNF.

OKK går inn for at kommunestyret gjer slikt vedtak:
Kommunestyret godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og audiopedagogisk 
teneste. Tenesta må snarast mogleg få på plass ein kapasitet som gjer den i stand til å gje 
personar over sytti år det same tilbodet som dei har hatt til no. Kommunestyret er innforstått 
med at etablering av ein slik kapasitet på sikt kan føra med seg ein viss utgiftsauke for 
kommunen.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Framlegg om at saka vert utsett.
Framlegget vart samrøystes vedteke.

KO- 092/23 Vedtak:
Saka er utsett.

093/23: Årsmelding Nordhordland kompetanseregion - NKR 2022
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Årsmelding for Nordhordland kompetanseregion vert tatt til orientering.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.06.2023:
Handsaming:
Orientering til saka v/Siri Øksnes-rådgjevar stab Oppvekst
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

OKK- 032/23 innstilling:
Årsmelding for Nordhordland kompetanseregion vert tatt til orientering.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsming:
Innstilling frå utval for oppvekst kunnskap og kultur vart samrøystes vedteke.

KO- 093/23 Vedtak:
Årsmelding for Nordhordland kompetanseregion er tatt til orientering.

094/23: Busetting av flyktningar – justert oppmoding for 2023
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret godkjenner å busetje 185 flyktningar i 2023 tråd med oppmoding frå IMDI. 

Vedtaket inkluderer ikkje familiesameinte.

Alver formannskap 15.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 070/23 innstilling:
Kommunestyret godkjenner å busetje 185 flyktningar i 2023 tråd med oppmoding frå IMDI.
 
Vedtaket inkluderer ikkje familiesameinte.



Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 094/23 Vedtak:
Kommunestyret godkjenner å busetje 185 flyktningar i 2023 tråd med oppmoding frå IMDI. 

Vedtaket inkluderer ikkje familiesameinte.

095/23: Årsrekneskap 2022 Alver kommune
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret godkjenner Alver kommune sin årsrekneskap for 2022

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 058/23 innstilling:
1. Kommunestyret godkjenner Alver kommune sin årsrekneskap for 2022

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 095/23 Vedtak:
Kommunestyret godkjenner Alver kommune sin årsrekneskap for 2022

096/23: Årsmelding 2022 Alver kommune
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret tek årsmeldinga 2022 for Alver kommune til orientering

Alver formannskap 08.06.2023:
Handssaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 059/23 innstilling:
1. Kommunestyret tek årsmeldinga 2022 for Alver kommune til orientering

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 096/23 Vedtak:
Kommunestyret tek årsmeldinga 2022 for Alver kommune til orientering

097/23: 1. tertialrapport 2023

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 1 tertial 2023 til orientering.
2. Driftstilskot til kyrkjeleg fellesråd vert auka med 1 605 000 kr per 1. tertial.
3. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til drift, sentrale poster og disposisjonsfond for 

2023 slik det går fram av "status drift for kommune (1A)" og "status drift for 
tenesteområdene (1B). Kommunestyret vedtek bevillgningsskjema og endringar slik det 
framgår av skjema § 5-4, § 5-6 og § 5-5 i 1. tertialrapport.



4. Kommunedirektøren får fullmakt til å justere inntekter og utgifter knytt til busetting av 
flyktningar løpande gjennom 2023. Ein føresetnad for å justere driftspostar knytt til 
busetting av flyktningar frå Ukraina er at det er ført på eige objekt, og at utgifter og 
inntekter er i balanse.  

5. Det vert føretatt budsjettjusteringar knytt til investering for 2023 slik det går fram av 
"status Investering og finansiering (2A)" og "Status Investeringar (2B).
I sum vert investeringsutgiftene redusert med 44,9 mill. kr frå 447 mill. kr til 402 mill. kr  
Endring i finansiering:

1. Bruk av lånemidlar vert redusert med 46,2 mill. kr.
2. Kompensasjon for meirverdiavgift vert auka med 0,5 mill. kr.
3. Bruk av disposisjons-fond/overføring frå drift vert auka med 0,8 mill. kr.

6. Finansrapport vert tatt til orientering.

Alver formannskap 08.06.2023:
Behandling:
Framlegg frå I.Fjeldsbø-H og A.Aa.Byrknes-KRF:
1.Det gis kapitaltilskot til Leiketun barnehage i tråd med munnleg og skriftleg avtale for den 
nye delen av barnehagen. Sats for kapitaltilskot skal setjast ut frå den nye delen sitt 
godkjenningsår og denne satsen gjeld for 1/3 av barnehagen sitt godkjende areal»

Framlegget vart vedteke med 6 røyster, mot 5 røyster (J.Hellestveit-SP, N.Bognøy-AP, 
S.Sekkingstad-SP, Ø.Oddekalv-AP og Y.Walaker-FRP)

Framlegg frå I.Fjeldsbø-H og A.Aa.Byrknes-KRF:
2. Styrking av skule:
Skulen blir styrka med 8.5 mill. som kommunedirektør legg opp til. Vi forutset at denne 
styrkinga går til skule og ikkje til administrasjon/stab oppvekst.
I tillegg vil vi styrke skulen med 2 mill til tidleg innsats i skuleåret 2023/24.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

Kommunedirektøren sitt framlegg med vedtekne endringar vart samrøystes vedteke.

FO- 057/23 innstilling:
1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 1 tertial 2023 til orientering.
2. Driftstilskot til kyrkjeleg fellesråd vert auka med 1 605 000 kr per 1. tertial.
3. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til drift, sentrale poster og disposisjonsfond for 

2023 slik det går fram av "status drift for kommune (1A)" og "status drift for 
tenesteområdene (1B). Kommunestyret vedtek bevillgningsskjema og endringar slik det 
framgår av skjema § 5-4, § 5-6 og § 5-5 i 1. tertialrapport.

4. Kommunedirektøren får fullmakt til å justere inntekter og utgifter knytt til busetting av 
flyktningar løpande gjennom 2023. Ein føresetnad for å justere driftspostar knytt til 
busetting av flyktningar frå Ukraina er at det er ført på eige objekt, og at utgifter og 
inntekter er i balanse.  

5. Det vert føretatt budsjettjusteringar knytt til investering for 2023 slik det går fram av 
"status Investering og finansiering (2A)" og "Status Investeringar (2B).
I sum vert investeringsutgiftene redusert med 44,9 mill. kr frå 447 mill. kr til 402 mill. kr  
Endring i finansiering:

1. Bruk av lånemidlar vert redusert med 46,2 mill. kr.
2. Kompensasjon for meirverdiavgift vert auka med 0,5 mill. kr.
3. Bruk av disposisjons-fond/overføring frå drift vert auka med 0,8 mill. kr.

6. Finansrapport vert tatt til orientering.

· Det gis kapitaltilskot til Leiketun barnehage i tråd med munnleg og skriftleg avtale for 
den nye delen av barnehagen. Sats for kapitaltilskot skal setjast ut frå den nye delen 
sitt godkjenningsår og denne satsen gjeld for 1/3 av barnehagen sitt godkjende areal»



· Skulen blir styrka med 8.5 mill. som kommunedirektør legg opp til. Vi forutset at denne 
styrkinga går til skule og ikkje til administrasjon/stab oppvekst.
I tillegg vil vi styrke skulen med 2 mill til tidleg innsats i skuleåret 2023/24.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Det var stilt spørsmål frå Stian Lavik om habilitet (ektefelle er styremedlem i selskap som eig 
barnehagen) Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak om at Stian Lavik er inhabil i denne 
saka. Helge Haugland møtte som vara.
Astrid Sylta stilte spørsmål om habilitet som saksbehandler for del om barnehage i saka. 
Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak om at Astrid Sylta er inhabil i denne saka. Astrid 
Rongevær møtte som vara.
Framlegg frå S.Sekkingstad-SP:
 Kommunestyret ber administrasjonen om å utarbeide ein moglegheitsstudie som avklarar 
om, og eventuelt korleis, eksisterande tomt for Manger skule kan nyttas til ein ny Manger 
skule.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

Framlegg frå N.Bognøy-AP:
Kommunestyret støttar ikkje kulepunkt vedr kapitaltilskot Leiketun AS. 
Kommunestyret viser til at saka ligg til klagebehandling hjå statsforvaltar og avventar uttale 
frå statsforvaltar.

Framlegget fekk 21 røyster og fall (A.G.Eide-AP, A.Rongevær-AP, J.Borlaug-AP, K.Floen-AP, 
N.Bognøy-AP, P.I.Hopland-AP, T.Skurtveit-AP, Y.Walaker-FRP, R.Bø-H, L.Johnsen-MDG, E.Bjørklid-
R, V.Villanger-SP, A.Nordlund-SV, M.Morken-SV, Aa.Karlsen-uavh., H.Breivik-uavh., H.Dale-
uavh., K.O.Larsen-uavh., S.Hopland-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh. og S.Toft-V), mot 23 røyster.
 
Framlegg frå A.Byrknes-KRF:
Uavhengig av Statsforvalter sitt svar i klagesak ang kapitaltilskot til Leiketun barnehage, skal 
saka opp til ny handsaming i kommunestyret.

Framlegget vart vedteke med 42 røyster, mot 2 røyster (N.Bognøy-AP og E.Bjørklid-R)

Innstillinga frå formannskapet (der punkt om Leiketun bhg.går ut) vart samrøystes vedteke.

KO- 097/23 Vedtak:
1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 1 tertial 2023 til orientering.
2. Driftstilskot til kyrkjeleg fellesråd vert auka med 1 605 000 kr per 1. tertial.
3. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til drift, sentrale poster og disposisjonsfond 

for 2023 slik det går fram av "status drift for kommune (1A)" og "status drift for 
tenesteområdene (1B). Kommunestyret vedtek bevillgningsskjema og endringar slik 
det framgår av skjema § 5-4, § 5-6 og § 5-5 i 1. tertialrapport.

4. Kommunedirektøren får fullmakt til å justere inntekter og utgifter knytt til busetting av 
flyktningar løpande gjennom 2023. Ein føresetnad for å justere driftspostar knytt til 
busetting av flyktningar frå Ukraina er at det er ført på eige objekt, og at utgifter og 
inntekter er i balanse.  

5. Det vert føretatt budsjettjusteringar knytt til investering for 2023 slik det går fram av 
"status Investering og finansiering (2A)" og "Status Investeringar (2B).
I sum vert investeringsutgiftene redusert med 44,9 mill. kr frå 447 mill. kr til 402 mill. kr  
Endring i finansiering:

1. Bruk av lånemidlar vert redusert med 46,2 mill. kr.
2. Kompensasjon for meirverdiavgift vert auka med 0,5 mill. kr.



3. Bruk av disposisjons-fond/overføring frå drift vert auka med 0,8 mill. kr.
6. Finansrapport vert tatt til orientering.

· Skulen blir styrka med 8.5 mill. som kommunedirektør legg opp til. Vi forutset at 
denne styrkinga går til skule og ikkje til administrasjon/stab oppvekst.

I tillegg vil vi styrke skulen med 2 mill til tidleg innsats i skuleåret 2023/24.
·  Kommunestyret ber administrasjonen om å utarbeide ein moglegheitsstudie som 

avklarar om, og eventuelt korleis, eksisterande tomt for Manger skule kan nyttas til ein 
ny Manger skule.

· Uavhengig av Statsforvalter sitt svar i klagesak ang kapitaltilskot til Leiketun barnehage, 
skal saka opp til ny handsaming i kommunestyret.

098/23: Miljøløftet - Handlingsprogram 2024 - 2027 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Alver kommune sluttar seg til Miljøløftet sitt handlingsprogram 2024-2027

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 065/23 innstilling:
Alver kommune sluttar seg til Miljøløftet sitt handlingsprogram 2024-2027

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 098/23 Vedtak:
Alver kommune sluttar seg til Miljøløftet sitt handlingsprogram 2024-2027

099/23: Miljøløftet – Årsmelding 2022
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Alver kommune tek Miljøløftet si årsmelding for 2022 til etterretning.

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 064/23 innstilling:
Alver kommune tek Miljøløftet si årsmelding for 2022 til etterretning.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 099/23 Vedtak:
Alver kommune tek Miljøløftet si årsmelding for 2022 til etterretning.

100/23: Samarbeidsavtale for IUA region Bergen KOF
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

· Alver kommune vedtar samarbeidsavtalen for Interkommunalt samarbeid mot akutt 
forurensning Bergen region kommunalt oppgavefellesskap



Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 066/23 innstillig:
Alver kommune vedtar samarbeidsavtalen for Interkommunalt samarbeid mot akutt 
forurensning Bergen region kommunalt oppgavefellesskap

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 100/23 Vedtak:
Alver kommune vedtar samarbeidsavtalen for Interkommunalt samarbeid mot akutt 
forurensning Bergen region kommunalt oppgavefellesskap

101/23: Samarbeidsavtale Industriutvikling Vest 2023-2024
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Alver kommune vedtar samarbeidsavtale med Industriutvikling Vest AS for perioden 2023 – 
2024.

Utval for næringsutvikling og drift 07.06.2023:
Handsaming:
Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale:
Utval for næringsutvikling og drift er glade for at vi får på plass ein samarbeidsavtale med 
Industriutvkling Vest AS for perioden 2023-2024. Dette er ein svært viktig avtale for 
næringsutvikling i kommunen og regionen som vil gje god effekt og utbytte.

Utvalet vedtok samrøystes S. Lavik sitt framlegg til uttale.

ND- 016/23 uttale:
Utval for næringsutvikling og drift er glade for at vi får på plass ein samarbeidsavtale med 
Industriutvkling Vest AS for perioden 2023-2024. Dette er ein svært viktig avtale for 
næringsutvikling i kommunen og regionen som vil gje god effekt og utbytte.

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 067/23 innstilling:
Alver kommune vedtar samarbeidsavtale med Industriutvikling Vest AS for perioden 2023 – 
2024.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Framlegg om at saka vert utsett.
Framlegget vart samrøystes vedteke.

KO- 101/23 Vedtak:
Saka er utsett



102/23: Handsaming av interpellasjon om kommunen si handsaming av 
kompensasjonsmidlar runde 6 og 7
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

· Saka blir lagt fram til politisk drøfting

Alver formannskap 08.06.2023:
Handsaming:
Framlegg frå A.Byrknes-KRF og I.Fjeldsbø-H:
Punkt 1.
Kommunestyret vil formelt orsaka at sakshandsaminga ikkje var god nok, verken formelt eller 
innhaldsmessig. Kommunikasjonen i samband med denne saka har vore dårleg med dei 
konsekvensane det har fått.

Punkt 2
Med utgangspunkt i kriteria som er nemnd i tilskotsbrevet frå departementet oppfyller 
ZINGZANG alle dei 4 kriteria i runde 7. Klinikk Sætran – Helse & Skjønnhet oppfyller 2 av kriteria.
Med utgangspunkt i sak 47/22 vedtek kommunestyret ei ekstra tildeling til ZINGZANG og Klinikk 
Sætran – Helse & Skjønnhet med høvesvis kr. 140.000,- og kr. 50.000,-.
Midlene tas frå disposjsonsfondet.

Framlegget vart vedteke med 6 røyster, mot 5 røyster (J.Hellestveit-SP, N.Bognøy-AP, 
S.Sekkingstad-SP, T.Helland-SP og Ø.Oddekalv-AP)

FO- 063/23 innstilling:
Punkt 1.
Kommunestyret vil formelt orsaka at sakshandsaminga ikkje var god nok, verken formelt eller 
innhaldsmessig. Kommunikasjonen i samband med denne saka har vore dårleg med dei 
konsekvensane det har fått.

Punkt 2
Med utgangspunkt i kriteria som er nemnd i tilskotsbrevet frå departementet oppfyller 
ZINGZANG alle dei 4 kriteria i runde 7. Klinikk Sætran – Helse & Skjønnhet oppfyller 2 av kriteria.
Med utgangspunkt i sak 47/22 vedtek kommunestyret ei ekstra tildeling til ZINGZANG og Klinikk 
Sætran – Helse & Skjønnhet med høvesvis kr. 140.000,- og kr. 50.000,-.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Framlegg om at saka vert utsett.
Framlegget vart samrøystes vedteke.

KO- 102/23 Vedtak:
Saka er utsett

103/23: Rettet emisjon - Gløde Utvikling AS
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
1. Alver kommune er positive til å kjøpe aksjar i Gløde Utvikling As, for inntil kr 3.000.000,-. Det 
er ei føresetnad at dei andre eigarane sluttar seg til utvidinga, utan å krevje umiddelbar 
innløysing av sine eigardelar.  

2. Kommunestyret bed om at Gløde AS utarbeidar naudsynt dokumentasjon og avtaler, som 
mellom anna sikrar at eksisterande aksjonerer og Alver kommune sine retter og pliktar vert 
ivareteken.
3. Kommunestyret delegerer til formannskapet å gjere endeleg vedtak i saka, inkludert 
finansiering ved bruk av disposisjonsfond. 



4. Kommunestyret bed kommunedirektøren ta initiativ til at det vert starta opp eit arbeid med 
mål om fusjon mellom vekstverksemdene som kommunen eig eller er majoritetseigar i.  

Alver formannskap 15.06.2023:
Handsaming:
N.M.Aadland og A.G.Eide stilde spørsmål om sin habilitet som styreleiar og styremedlem i 
Gløde.
Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak om at N.M.Aadland og A.G.Eide er inhabil i denne 
saka. Dei deltok ikkje under handsaming og vedtak i denne saka.
Framlegg om endring pkt.4 frå A.Aa.Byrknes-KRF:
Kommunestyret bed kommunedirektøren ta initiativ til dialogmøte for dei vekstverksemdene 
som kommunen eig eller er majoritetseigar i. Målet med dialogmøte er å drøfte ein mogleg 
prosess om fusjon.

Pkt 1-3 i kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

Pkt 4 frå A.Byrknes-KRF vart samrøystes vedteke.  

FO- 071/23 innstilling:
1. Alver kommune er positive til å kjøpe aksjar i Gløde Utvikling As, for inntil kr 3.000.000,-. Det 
er ei føresetnad at dei andre eigarane sluttar seg til utvidinga, utan å krevje umiddelbar 
innløysing av sine eigardelar.  
2. Kommunestyret bed om at Gløde AS utarbeidar naudsynt dokumentasjon og avtaler, som 
mellom anna sikrar at eksisterande aksjonerer og Alver kommune sine retter og pliktar vert 
ivareteken.
3. Kommunestyret delegerer til formannskapet å gjere endeleg vedtak i saka, inkludert 
finansiering ved bruk av disposisjonsfond. 
4. Kommunestyret bed kommunedirektøren ta initiativ til dialogmøte for dei 
vekstverksemdene som kommunen eig eller er majoritetseigar i. Målet med dialogmøte er å 
drøfte ein mogleg prosess om fusjon.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handssaming:
Framlegg om at saka vert utsett.
Framlegget vart samrøystes vedteke.

KO- 103/23 Vedtak:
Saka er utsett.

104/23: Sommarfullmakt ordførar
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

· Med heimel i kommunelova § 6-1 gjev kommunestyret ordførar (eller varaordførar i 
ordførar sitt fråver) delegert mynde til å ta avgjerd i saker som haster og som ikkje er av 
prinsipiell betyding i kommunestyret sin sommarferie (sommarfullmakt)

· Dersom saka gjeld eit ansvarsområde eit anna utval har vedtaksmynde i, vil dette 
utvalet sin sommarferie avgrense delegert mynde.

· Ordførar skal etter ferien gje tilbakemelding i referatsak om bruk av sommarfullmakt til 
kommunestyret eller til det utval som har avgjerdsmynde.



Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

KO- 104/23 Vedtak:
· Med heimel i kommunelova § 6-1 gjev kommunestyret ordførar (eller varaordførar i 

ordførar sitt fråver) delegert mynde til å ta avgjerd i saker som haster og som ikkje er av 
prinsipiell betyding i kommunestyret sin sommarferie (sommarfullmakt)

· Dersom saka gjeld eit ansvarsområde eit anna utval har vedtaksmynde i, vil dette 
utvalet sin sommarferie avgrense delegert mynde.

· Ordførar skal etter ferien gje tilbakemelding i referatsak om bruk av sommarfullmakt til 
kommunestyret eller til det utval som har avgjerdsmynde.

105/23: Melding/orientering til kommunestyret 22.06.2023
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Meldinga vert teke til orientering.

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

KO- 105/23 Vedtak:
Meldinga vert teke til orientering.

106/23: Spørsmål/interpellasjonar 22.06.2023

Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Framlegg om at saka vert utsett.
Framlegget vart samrøystes vedteke.

KO- 106/23 Vedtak:
Spørsmål og interpellasjonar er utsett.

107/23: Eiendomsskatt - Utvidelse fra eiendomsskattelova § 3 bokstav c til § 3 bokstav d  
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
«For skatteåret 2024 skriv Alver kommune ut eigedomsskatt etter eigedomsskattelova §§ 2 og 
3 første ledd bokstav d, «berre på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og 
anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder frå 1. januar 
2019.

Skattesatsen er 7 promille, jf. eigedomsskattelova §§ 10 og 11. 

Alver kommune vil i 2024 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett grunnlag» i henhold til 
overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik at verdien av 
produksjonsutstyr og- installasjonar fasast ut med 1/7 for verk og bruk som frå og med 2019 er 
å anse som næringseigedom. Det særskilte grunnlaget skal i 2024 vere lik 1/7 av differansen 
mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- 
og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget.

Eigedomsskatten skal betalast i tre terminar, jf. eigedomsskattelova § 25.»



Alver kommunestyre 22.06.2023:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 38 røyster, mot 6 røyster (N.Øvreås-FRP, 
Y.Walaker-FRP, R.Bø-H, Aa.Karlsen-uavh., K.O.Larsen-uavh. og S.Hopland-uavh.)

KO- 107/23 Vedtak:
«For skatteåret 2024 skriv Alver kommune ut eigedomsskatt etter eigedomsskattelova §§ 2 og 
3 første ledd bokstav d, «berre på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og 
anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder frå 1. januar 
2019.
Skattesatsen er 7 promille, jf. eigedomsskattelova §§ 10 og 11. 
Alver kommune vil i 2024 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett grunnlag» i henhold til 
overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik at verdien av 
produksjonsutstyr og- installasjonar fasast ut med 1/7 for verk og bruk som frå og med 2019 er 
å anse som næringseigedom. Det særskilte grunnlaget skal i 2024 vere lik 1/7 av differansen 
mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- 
og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget.
Eigedomsskatten skal betalast i tre terminar, jf. eigedomsskattelova § 25.»
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